
Projekt protokołu nr VI/2017 z XXXIV Sesji Rady Gminy Zawonia 

odbytej w dniu 24 maja 2017 r. 

 
XXXIV Sesja Rady Gminy Zawonia rozpoczęła się o godzinie 14:30 w Sali widowiskowej 

Gminnego Ośrodka Kultury i Biblioteka w Zawoni. 

Przewodniczący Rady Gminy Zawonia Pan Marek Michałowski na podstawie  art. 20  

ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym otworzył XXXIV  Sesję 

Zwyczajną Rady Gminy Zawonia. Przewodniczący powitał przybyłych na Sesję Radnych, 

Panią Wójt, Sołtysów, Mieszkańców Gminy Zawonia oraz przedstawicieli prasy. 

Przewodniczący stwierdził, że w Sesji uczestniczy 12 Radnych, co stanowi quorum, przy 

którym Rada Gminy Zawonia może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Poinformował także, że Sesja Rady Gminy jest nagrywana, zapis dźwiękowy będzie 

zamieszczony na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej. 

 
Następnie odczytał porządek obrad Sesji. 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z Sesji Rady Gminy Zawonia odbytych w dniach: 02.03.2017r., 

30.03.2017r., 27.04.2017r. 

4. Informacja Wójta Gminy Zawonia. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zawonia. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) NR XXXIV/209/2017 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze, w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych  

w art. 42. ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela oraz określenia sposobu 

ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów 

pensum w ramach etatu obowiązujących w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Zawonia, 

2) NR XXXIV/210/2017 w sprawie uchwalenia regulaminu Zespołu Doradczego Gminnego 

Ośrodka Kultury I Biblioteki w Zawoni, 

3) NR XXXIV/211/2017  w sprawie zmiany uchwały Nr 11/3/2014 Rady Gminy Zawonia  

z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, 

4) NR XXXIV/212/2017 w sprawie odwołania radnego Łukasza Łagody z funkcji 



Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zawonia i zmiany uchwały Nr 11/3/2014 

Rady Gminy Zawonia z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie  powołania Komisji Rewizyjnej, 

5) NR XXXIV/213/2017 w sprawie zatwierdzenia  wyboru ........  na funkcję 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zawonia. 

8. Wnioski, interpelacje, zapytania Radnych. 

9. Wnioski, zapytania mieszkańców. 

10.  Zamknięcie Sesji 

 

Pani Wójt zwróciła się z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały                 

NR XXXIV/214/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zawonia na 2017 rok. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pani Wójt. 

Wniosek został przyjęty większością głosów : 10 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące 

Projekt uchwały został dodany do porządku obrad w pkt. 7. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad Sesji po zmianach. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów : 11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący. 

  

Ad.3. Przyjęcie protokołów z Sesji Rady Gminy Zawonia. 

 

– protokół z Sesji Rady Gminy Zawonia odbytej w dniu 02.03.2017 r. 

Radna Beata Kowalska zgłosiła uwagi dotyczące literówek, błędów językowych oraz stylu 

protokołu. Stwierdziła, że protokół jest krótki i nie odzwierciedla faktycznego przebiegu Sesji. 

Protokół przyjęto większością głosów : 9 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące. 

 

– protokół z Sesji Rady Gminy Zawonia odbytej w dniu 30.03.2017 r. 

Radna Małgorzata Kozłowska zapytała dlaczego jej odpowiedź na pytania Pani Sołtys nie 

została umieszczona jako załącznik do protokołu. 

Radne dyskutowały z Panią Wójt na temat załączania do protokołów z Sesji interpelacji oraz 

wniosków przedstawianych na Sesjach Rady Gminy. 

Radna Beata Kowalska pytała dlaczego sprawozdania Pani Wójt nie zawsze były dodawane 

jako załączniki do protokołów. 

Pani Wójt odpowiedziała, że jej sprawozdania są umieszczane na stronie w zakładce Wójta. 

Protokół wraz z załącznikiem przyjęto większością głosów: 11 za, 0 przeciw,  

1 wstrzymujący. 

 



– protokół z Sesji Rady Gminy Zawonia odbytej w dniu 27.04.2017 r. 

Radna Beata Kowalska zgłosiła podobne uwagi jak do protokołu pierwszego. 

Protokół przyjęto większością głosów : 10 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący 

 

Ad.4. Informacja Wójta Gminy Zawonia. 

Pani Wójt przedstawiła wystąpienie pokontrolne oraz zalecenia, które zostały do niej 

skierowane z Regionalnej Izby Obrachunkowej, która przeprowadziła kompleksową kontrolę 

gospodarki finansowej Gminy Zawonia. Przedstawiła również wnioski pokontrolne z kontroli 

RIO w ZP ZOZ w Zawoni. 

Radna Beata Kowalska odniosła się do tego co powiedziała Pani Wójt, zapytała kiedy na 

stronie BIP zostaną zamieszczone protokoły pokontrolne RIO oraz protokoły z audytu. 

Pani Wójt poinformowała, że wnioski pokontrolne będą publikowane natomiast protokoły nie 

wymagają publikacji. 

Radna Beata Kowalska dyskutowała z Panią Wójt na temat kontroli RIO. 

Pani Wójt poinformowała, że ukazał się na stronie Narodowego Funduszu Zdrowia konkurs 

na rehabilitację i ZP ZOZ złoży wniosek o przystąpienie do konkursu. 

Poinformowała również, że Rada Nadzorcza Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska zaakceptowała wniosek o dofinansowanie projektu pt. Ścieżka przyrodniczo – 

edukacyjna Grochowska Polana.  

 

Pani Wójt poruszyła temat lokalnego transportu gminnego i zapytała Radnych czy na 

czerwcowej Sesji ma zabezpieczyć środki na następne miesiące. 

Radni zdecydowali, aby zabezpieczyć środki na lipiec i sierpień oraz rozszerzyć trasę do 

miejscowości Kałowice. 

 

Na Sesję Rady Gminy dołączył Radny Sławomir Dąbrowski. 

 

Ad.5.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący poinformował, że do Rady Gminy wpłynęły następujące pisma: 

– pismo RIO w sprawie informacji z kompleksowej kontroli gospodarki finansowej Gminy 

Zawonia, 

– sprawozdanie z GOPS Zawonia w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej w roku 

2016, 

– zapytanie z Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczące działalności Komisji 

Rewizyjnej, 



– wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie odrzucenia skargi Pana 

Marka Lesińskiego. 

 

Ad.6. Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Zdrowia i Spraw Socjalnych  

Pan Dawid Stec przedstawił informację z działalności Komisji. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał: 

 

1) NR XXXIV/209/2017 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze, w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42. ust.3 

ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela oraz określenia sposobu ustalenia 

tygodniowego, obowiązkowego wymiaru zajęć przy łączeniu różnych wymiarów pensum w 

ramach etatu obowiązujących w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Zawonia. 

 

Pani Radna Małgorzata Kozłowska poprosiła Panią Wójt o odczytanie opinii związków 

zawodowych na temat projektu uchwały. 

Pani Wójt odczytała opinię, którą przesłał Zarząd Województwa Dolnośląskiego Forum 

Związków Zawodowych. Następnie poprosiła o odrzucenie wniosku Komisji Oświaty, Kultury 

i Sportu oraz Zdrowia i Spraw Socjalnych o zmianie przedłożonego  przez nią projektu 

uchwały uzasadniając merytorycznie swoją prośbę. 

Radna Małgorzata Kozłowska powiedziała, że jeśli jest potrzeba zwiększenia godzin to, 

żeby nie robić tego kosztem zwiększenia pensum nauczycieli wspomagających. Stwierdziła, 

że może być potrzeba zatrudnienia dodatkowego nauczyciela, i zaapelowała do Radnych o 

pozostawienie zmiany, którą ustaliła Komisja. 

Pani Wójt poprosiła o wyjaśnienie kiedy zatrudnia się nauczyciela wspomagającego Panią 

Dyrektor Zespołu Szkół w Zawoni. 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że zatrudnienie nauczyciela wspomagającego jest regulowane 

odgórnie w przypadku dzieci z autyzmem, zespołem Aspergera oraz  

z niepełnosprawnością sprzężoną, a drugą grupę stanowią dzieci, które posiadają 

orzeczenie o kształceniu specjalnym i w ich przypadku nauczyciel jest przydzielany za 

zgodą organu prowadzącego, ale takich dzieci u nas nie ma. 

Radna Małgorzata Kozłowska stwierdziła, że spotkała się z przypadkiem, kiedy nauczyciel 



zatrudniony do jednego dziecka, dzielony jest pomiędzy dwójką dzieci. 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że taka sytuacja ma miejsce, ale jest to spowodowane prośbą 

rodzica dziecka i do tej pory wszystkie dzieci opiekę mają zapewnioną. 

 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad wnioskiem Komisji. 

Wniosek nie uzyskał wymaganej większości głosów: 5 za, 5 przeciw, 3 wstrzymujące 

 

Pan Radny Dawid Stec zgłosił drugi wniosek o zmianę zapisu w paragrafie 5 uchwały, aby 

zapis “uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni”, zastąpić na “uchwała wchodzi w życie 

po upływie 14 dni”. 

Wniosek został przyjęty większością głosów: 11 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących. 

 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad uchwałą NR XXXIV/209/2017 z 

poprawką zgłoszoną przez Radnego Dawida Steca. 

Uchwała została przyjęta większością głosów: 7 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący 

 

2) NR  XXXIV/210/2017 w sprawie uchwalenia regulaminu Zespołu Doradczego Gminnego 

Ośrodka Kultury i Biblioteki w Zawoni. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad uchwałą NR XXXIV/210/2017. 

Uchwała została przyjęta większością głosów: 12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

 

3) NR XXXIV/211/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr 11/3/2014 Rady Gminy Zawonia  

z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

 

Radna Beata Kowalska zapytała Radną Jolantę Wojtala oraz Radną Izabelę Grzelak  

o powody dołączenia do składu Komisji Rewizyjnej.  

Radna Jolanta Wojtala stwierdziła, że to skutek brzydkiego potraktowania i zachowania 

wobec Radnego Łukasza Łagody. 

Radna Izabella Grzelak zgodziła się ze zdaniem Radnej J. Wojtali. 

Radny Kazimierz Domagała również potwierdził chęć czynnego udziału w Komisji 

Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania kandydatur do składu Komisji 

Rewizyjnej. 



 

Kandydatura Pani Izabeli Grzelak została przyjęta większością głosów : 12 za, 0 przeciw, 1 

wstrzymujący. 

Kandydatura Pani Jolanty Wojtala została przyjęta większością głosów : 12 za, 0 przeciw, 1 

wstrzymujący. 

Kandydatura Pana Kazimierza Domagały została przyjęta jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad uchwałą NR XXXIV/211/2017 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

4) NR XXXIV/212/2017 w sprawie odwołania radnego Łukasza Łagody z funkcji 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zawonia i zmiany uchwały Nr 11/3/2014 

Rady Gminy Zawonia z dnia 10 grudnia 2014 r. w sprawie  powołania Komisji Rewizyjnej 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad uchwałą NR XXXIV/212/2017 

Uchwała została przyjęta większością głosów: 9 za, 0 przeciw, 4 wstrzymujące. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o przerwę do czasu wyłonienia z grona członków 

Komisji Rewizyjnej jej Przewodniczącego. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę i poprosił członków Komisji o przejście z sali w celu 

wyboru ze swojego grona Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Przerwa w obradach Sesji. 

 

Po wznowieniu obrad Sesji Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Bałuk  

poinformował, że głosami 4 za, 1 przeciw,  Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został 

wybrany Pan Sławomir Dąbrowski. 

 

5) NR XXXIV/213/2017 w sprawie zatwierdzenia wyboru Sławomira Dąbrowskiego na 

funkcję Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zawonia. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad uchwałą NR XXXIV/213/2017 

Uchwała została przyjęta większością głosów: 11 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący 



 

6) NR XXXIV/214/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zawonia na 2017 rok. 

Pani Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Zawonia. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad uchwałą NR XXXIV/214/2017 

Uchwała została przyjęta większością głosów: 12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

 

Ad.8. Wnioski, interpelacje, zapytania Radnych. 

Radna Beata Kowalska dyskutowała z Panią Wójt na temat odpowiedzi na jej interpelację. 

Dyskutowano również o nieudostępnieniu załączników do wynagrodzeń pracowników,  

o które składała wniosek oraz o kontaktach Radnych z prasą. 

Radna Beata Kowalska zapytała Przewodniczącego Rady kiedy pojawią się nagrania  

i protokoły z Komisji oraz nagranie z ostatniej Sesji Rady Gminy. 

Radna Kozłowska zapytała czy Pani Wójt planuje umieścić Plan Zamówień Publicznych na 

BIP.  

Na wszystkie pytania udzielono odpowiedzi ustnych. 

 

Ad.9. Wnioski, zapytania mieszkańców. 

Do rozmowy pomiędzy Panią Wójt, a Radną Beatą Kowalską odniósł się Redaktor naczelny 

Gazety Nowa Trzebnica Pan Daniel Długosz i przedstawił swoją opinię na ten temat. 

Pan Lesiński zwrócił się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady o nieusuwanie punktu 

“Wnioski, zapytania mieszkańców” na koniec porządku obrad, ponieważ chce mieć jako 

mieszkaniec szansę rozmowy z Radnymi przed podjęciem przez nich decyzji. 

 

Pan Lesiński skierował do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej następujące pytania: 

1. Czy Komisja Rewizyjna ma zamiar wznowić i dokończyć te dwie kontrole, o której była 

mowa na jedynym posiedzeniu w tym roku czyli 03.01.2017 r., czyli kontroli Wyścigu 

Kolarskiego, która trwa od 2015 roku i kontroli umów do 30 tys. euro? 

Do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej: 

2. Czy obejmując funkcję, chciałby Pan Panie Radny dokończyć tę kontrolę? 

Jakie są plany do tych dwóch kontroli? 

3. Czy Komisja Rewizyjna opracuje swój regulamin? 

  

Pan Lesiński zapytał Przewodniczącego Rady czy Komisja Rewizyjna ma zamiar odnieść 

się do ustaleń Kontroli i do stwierdzeń protokołów kontroli, które były przeprowadzone przez 



RIO, czy nie? 

 

Następnie podniosła się dyskusja z Panem Przewodniczącym na temat możliwości 

zadawania pytań przez mieszkańców do Radnych na Sesji Rady Gminy. 

 

Ad.10. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący zamknął XXXIV Sesję Rady Gminy Zawonia. 

Sesja Rady Gminy Zawonia zakończyła się o godzinie 17:00. 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Zawonia. 

 

 

                      

Protokołowała  

Małgorzata Mikoś                      

 

 


